
С всеки изминал ден се 
трупат нови факти и аргументи 
за безспорната лидерска роля 
на Пекин в Азия. Мнозинството 
държави от този континент 
отдавна са във взаимноизгодно 
партньорство с Пекин. Нещо 
повече – просперитетът им е 
пряко свързан с огромната 
социалистическа страна. Един 
скорошен пример. Преди дни 
Д. Гунавардена, премиер на 
Шри Ланка, при поредното си 
посещение в КНР оцени високо 
развитието на 60-годишните 
отношения между двете страни. 
Той сподели пред медиите, 
че мащабният проект за 
модернизация на пристанището в 
Коломбо, което свързва Сингапур 
и региона на Персийския залив, 
е едно от най-конкурентните 
пристанища в Южна Азия 
(партньорско начинание  
с Пекин) и се развива много 
успешно. Това е най-големият 
проект, осъществяван някога  
в Шри Ланка.

Опитите на САЩ и Запада 
да вбият клин в тази обстановка 
са повече от неудачни. Макар 
че „прокси“ страни на САЩ като 
Япония почти винаги участват 
в подобни анти-КНР начинания, 
факт е, че в такава формула има 
много пукнатини. Един пример: 
в отношенията Вашингтон – 
Токио ясно личат факти за 
продължаваща и до днес „де 
факто“ окупация на Япония. Само 
на остров Окинава съществуват 
над 35 различни по характер и 
предназначение военни бази на 
Пентагона! Да не говорим за 
страшните прояви на имперско 
Токио по времето на ВСВ…

Очевидно – с подобен 
политически „актив“ трудно се 
печелят приятелства със съседни 
страни. И тук е огромната 
разлика – нов Китай е просто 
една приятелски протегната ръка. 

Петър Герасимов 

Политическа 
фигура № 1 на 
Азия и на света
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2Екип за военна 
информационна  
поддръжка на КНОА
В Пекин се проведе учредителна 
среща на Екипа за военна 
информационна поддръжка на 
Китайската народна освободителна 
армия, където председателят на КНР  
и на Централната военна комисия  
Си Дзинпин връчи знамето на частта.

Китайско-американските 
работни групи по 
финансови и икономически 
въпроси проведоха 
заседания  
във Вашингтон
На 16 април 2024 г. Китайско-
американската работна група 
по финансови въпроси проведе 
четвъртата си среща във Вашингтон. 

I

Животът в провинция 
Юннан 

Световният ден  
на театъра 2024 13

Прагматизъм и разум 
срещу конфронтацията:  
Какво стои зад 
визитата на Олаф 
Шолц в Китай
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Екип за военна информационна  
поддръжка на КНОА

Н
а 19 април в Пе- 
кин се прове-
де учредителна 
среща на Екипа 
за военна инфор-
мационна под-

дръжка на Китайската на-
родна освободителна армия 
(КНОА). На нея присъства 
и връчи знамето на частта 
председателят на КНР и на 
Централната военна коми-
сия Си Дзинпин.

През военнослужещите 
от екипа той подчерта, че 
е необходимо да се прило-
жат идеите за укрепване на 
армията и военностратеги-
ческите принципи в нови-
те условия, да се засили во-
еннополитическата работа 

сред войниците и офице-
рите, да се прилагат необ-
ходимите реформи, наука-
та и технологиите, да се 

привличат способни ка-
дри и се изгради армия с 
модерна информационна 
подкрепа.

нОвини

САЩ и Китай трябва  
да търсят начини 
за съвместно 
съществуване

Науката и 
технологиите – 
начело в развитието

ауката и техно-
логиите са наче-
ло на развитието 
на производство-
то, специалисти-
те в тези нови от-

расли са един от най-ва-
жните ресурси, а иноваци-
ите са най-силната движе-
ща сила на растежа. 

ЦК на ККП, начело с 
председателя Си Дзинпин, 
непрекъснато укрепва ръ-
ководството на работата по 
подготовка на специалисти 

в множество отрасли на 
икономиката и технологи-
ите, което е от изключи-
телно стратегическо значе-
ние за бъдещото развитие 
на страната. 

Тази работа е важна за 
възраждането на нацията и 
за подкрепа на модерниза-
цията в китайски стил. То-
ва се подчертава в книга-
та “Откъси от дискурси на 
Си Дзинпин за подготовка-
та на специалисти”, която 
излезе неотдавна от печат.

Н

итайският посла-
ник в САЩ Сие 
Фън изнесе реч 
на церемония по 
откриването на 
Китайската кон- 

ференция на училище-
то Харвард Кенеди на 20 
април. В нея той изрази 
надежда, че САЩ и Ки-
тай ще се движат в една 
и съща посока и ще тър-
сят правилния път за  раз-
бирателство в новата ера в 
съответствие с принципите 
на взаимно уважение, мир-
но съжителство и взаим-
ноизгодно сътрудничество.

Сие Фън заяви, че САЩ 
и Китай трябва да рабо- 
тят заедно, за да излязат с  

инициативи за прилага-
не на важния консенсус 
на държавните глави на 
двете страни, да превър-
нат „визията от Сан Фран-
циско“ в реалност, така че 
отношенията между Ки-
тай и САЩ да се разви-
ват стабилно, здравослов-
но и устойчиво.

На конференцията на 
тема „Възстановяване на 
доверието в неспокойни 
времена“ присъстваха над 
300 представители на по-
литическите, бизнес и ака-
демичните среди на Китай 
и САЩ, както и студенти 
и преподаватели от Хар-
вардския университет и ки-
тайски студенти в САЩ.

К

о случай 50 го-
дишни от уста-
новяването на  
дипломатически 
отношения меж-
ду Китай и Га-

бон, на 20 април председа-
телят на Китай Си Дзинпин 
и временният президент на 
Габон Брис Олиги Нгема 
размениха поздравителни 
адреси.

Си Дзинпин посочи, че 
между Китай и Габон съ-
ществува традиционно прия- 
телство, което е устояло на 
предизвикателствата на вре-
мето, и заяви желание да 
работи заедно с президента 
Нгема за задълбочаването 

а 21 април в 
Пном Пен кра-
лят на Камбоджа 
Нородом Сиамо- 
ни се срещна  
с Уан И, член на 

Политбюро на ЦК на ККП 
и министър на външните 
работи.

Сихамони помоли Уан И 
да предаде най-искрени поз-
драви от кралицата и от не-
го на китайския председател 
Си Дзинпин и сърдечни поз-
дравления по случай 75-ата 
годишнина от основаването 
на Китайската народна ре-
публика. Сихамони изрази 
искрената си благодарност 
към Китай за безкористна-
та му подкрепа и помощ 
в икономическото и соци-
алното развитие на Камбо-
джа. „Камбоджа твърдо се 
придържа към принципа за 
„един Китай“ и вярва, че 

Си Дзинпин и Брис Нгема 
размениха поздравителни адреси

Нов етап от изграждането на 
китайско-камбоджанска общност 

на прагматичното сътруд-
ничество и всеобхватното 
стратегическо партньорство.

Нгема заявява, че Габон 
винаги е спазвал принципа 
за „един Китай“ и се надява 

да работи с Пекин за насър-
чаването на непрекъснато-
то развитие на двустранното 
партньорство, за да се съз-
даде повече благополучие 
за двата народа.

приятелството между две-
те страни ще се предава от 
поколение на поколение“, 
каза камбоджанският крал.

Уан И заяви, че под ръ-
ководство на двамата дър-
жавни глави изграждане-
то на китайско-камбоджан-
ската общност със споде-
лено бъдеще е навлязло в 

нов етап на високо ниво, ка-
чество и стандарт. „Китай 
е готов да работи с Камбо-
джа за осъществяване на 
стратегическия консенсус 
на двамата лидери. Китай 
винаги ще бъде най-надежд- 
ният партньор и най-силна-
та подкрепа на Камбоджа“, 
добави още Уан И.

П

Н
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中国对近百个重点区域自然资
源“上户口”

新华社济南4月22日电记者22日从自
然资源部和山东省政府在山东临沂举
办的“世界地球日”主场活动上获悉，
中国已对近百个重点区域完成自然资
源确权。

10余年来，中国自然资源管理部
门持续摸家底、建档案，通过确权登
记，给自然资源“上户口”。自然资源
部自然资源确权登记局局长胡善顺在
活动现场介绍，截至目前，武夷山、大
熊猫国家公园，江苏大丰麋鹿、山东昆
嵛山国家级自然保护区等近百个重点
区域相继登簿，自w然资源确权登记
类型已覆盖自然保护地、森林、湿地、
草原、河流、湖泊、探明储量的矿产资
源、海域、无居民海岛等各类自然资
源，这些重点区域的权利主体和边界
得以明晰。

“如果把大自然看作一个大家庭，
那么水流、森林、山岭、草原、荒地、滩
涂、海域、无居民海岛以及探明储量
的矿产资源等都是家庭成员。要了解
这些家庭成员，就需要摸家底、建档
案，通过确权登记，给自然资源‘上户
口’。”胡善顺说。

自然资源“户口簿”主要包括三方
面内容：一是自然状况，包括自然资源

的坐落、空间范围、面积、类型、数量、
质量等；二是权属状况，包括国家自然
资源所有权主体、所有者职责履行主
体、所有者职责代理履行主体以及行
使方式等；三是其他相关事项，主要
包括登记范围内的不动产权利和公共
管制信息等。

看好中国经济 外资机构积极布局人民币资产
近日，伴随着中国一季度宏

观经济数据的出炉，德银、高
盛、瑞银等多家外资机构上调对
2024年全年中国经济增长的预
期。多个数据也显示，当下，境
外机构正在积极布局国内金融市
场。展望未来，国内经济持续回
升向好叠加政策发力，将为境外
投资者提供一个良好稳定的宏
观环境，人民币资产长期投资价
值将更加凸显。

国家统计局近日发布的数据
显示，初步核算，中国一季度国
内生产总值（GDP）按不变价格计
算，同比增长5.3%，比上年四季
度环比增长1.6%。

“中国一季度GDP增长超预
期。”德意志银行中国区首席经
济学家熊奕近日发布研究报告
称，在假期出行需求旺盛的提振
下，预计中国第二季度服务业产
出将保持5%以上的增长。目前消
费意愿已稳步改善，同时储蓄率
也有所降温，预计这一积极势头
还将持续。报告称，综合各项因
素考虑，德意志银行将中国2024
年全年GDP增长预测上调0.5个百
分点至5.2%。

除了德意志银行之外，近期
多家外资金融机构上调今年
中国经济增长预期。高盛对中
国2024年全年GDP增速预测从
4.8%上调至5.0%。高盛中国首席
经济学家闪辉指出，由于制造
业表现强劲和居民消费维持韧

4月6日，在中国科学技术大学国家同步辐射
实验室，安徽省先进功能高分子薄膜工程实验
室团队成员崔昆朋教授（左一）同学生交流。

近年来，上海张江综合性国家科学中心与安
徽合肥综合性国家科学中心携手实施“两心同
创”，探路科技创新共同体建设。“合肥光源”
和“上海光源”的合作，正是这一探索的生动实
践案例。

“光源”是大科学装置“同步辐射光源”的
简称，被誉为“前沿科研的眼睛”，为先进功能
材料、能源与环境、生命科学与医学等领域提
供微观观测条件。位于安徽合肥的中国科学技
术大学国家同步辐射实验室是中国建设的第二
代光源，位于上海张江的“上海光源”是第三代
光源。

新华全媒+｜照亮微观世界的“
神奇之光”

性，中国经济增长势头依然稳
健，正在朝着今年“5%左右”的
增长目标稳步前进。

此外，星展银行将中国2024
年GDP增长预测从4.5%上调至
5%，花旗将今年中国GDP预测从
4.6%上调至5%，亚洲开发银行、
瑞银、摩根士丹利也上调了对今
年中国经济增长的预期。

外资机构对中国经济投出“
信任票”的同时，也纷纷表示看
好中国金融和资本市场的投资
机会。

富达国际认为，在多项利好
因素支持下，市场的乐观情绪正
在萌芽。投资中国市场长期增长
的主题并未改变，随着中国经济
增长步入下一阶段，新一轮的投
资机遇也将随之而来。富达国际

亚洲固定收益投资总监团队主
管陈咏诗近日表示，中国政府持
续推出支持性措施，通过补贴或
针对性信贷支持来鼓励耐用品
升级（例如降低汽车贷款的首付
比例），这将为工业生产和制造
业释放更多机会。

根据国家外汇管理局最新
发布的数据，近期外资增持境
内债券规模呈现明显回升的态
势。2023年外资净增持中国债券
230亿美元，而今年一季度净增
持已经达到416亿美元。截至今
年3月末，外资持仓量超过5700
亿美元，占境内债券托管总量的
2.6%左右，占比较去年末上升0.2
个百分点。国家外汇管理局副局
长、新闻发言人王春英日前在国
新办发布会上表示，境外机构投

资境内债券有望延续稳定增长
态势。“人民币的国际影响力在
逐步增强，人民币资产已经成为
境外机构全球投资布局的一个
重要选择。”

此外，北向资金再度大幅回
流A股，成为外资机构积极布局
人民币资产的又一个信号。数据
显示，今年一季度北向资金累计
净流入682.23亿元，已超过2023
年全年北向资金净流入A股437
亿元的规模。

展望未来，业内人士认为，随
着各项宏观政策持续发力，国内
经济持续回升向好，这将为境外
投资者提供一个更加良好稳定
的宏观环境，人民币资产长期投
资价值也将更加凸显。

王春英说：“目前，人民银行、
外汇局计划面向更多境外机构
放开回购业务，并研究拓展更多
的应用场景，包括使用‘债券通’
渠道的债券充抵‘互换通’保证
金等，同时优化境外机构直接入
市、‘债券通’‘互换通’运行机
制，持续加强与境外机构的交流
沟通，营造更好的投资环境。”

“中国资本市场双向开放不
断推进，境内外金融市场互联互
通不断深化，野村将继续布局中
国资本市场，为中国客户提供综
合金融服务方案。”野村亚太控
股首席执行官、野村控股中国委
员会主席丰岛贤士近日接受媒
体专访时表示。
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Г-н Владислав КарипоВ работи в сферата на търговията със специалност 
“Машиностроене” от над 25 години. Неговият интерес към Китай започва отдавна, 
още с появяването на китайските стоки по европейските пазари и икономическия 
възход на Китай. Литературата и историята на Китай засилват интереса му към 
древната „страна на коприната“, която днес ярко се отличава и с още много 
други неща и постижения. Г-н Карипов е посетил немалка част от най-силно 
разрастващите се градове и области в Китай, както и места, които не са толкова 
силно повлияни от промените. В интервю за в. „Китай днес“ той бе любезен 
да сподели оценки и изводи от свои наблюдения на развитието на китайската 
икономика и общество в продължение на повече от две десетилетия. през това 
време Китай успя да се превърне във втората икономическа сила в света, в държава 
с развита наука и образование и съвременни технологии, както и в общество за 
пример в преодоляването на бедността нарастването на средната класа. 

Промените в Китай са микс от една добре 
работеща планова икономика, свързана, отворена 
и подпомагаща развитието на частния бизнес

– Г-н Карипов, ваши-
те лични и бизнес посеще-
ния в Китай са започна-
ли отдавна. Кога се слу-
чи това и какво означава 
за вас в личен и бизнес 
план най-голямата азиат-
ска страна, чиито темпове 
на развитие и междунаро-
ден авторитет все повече 
нарастват? 

– Първото ми посеще-
ние в Китай бе осъщест-
вено, малко като на шега 
през далечната 2007 г. с гру-
па мои приятели. Пътува-
нето стана по покана на 
наш близък приятел, кой-
то по това време бе на уни-
верситетски обмен в стра-
ната. Ако трябва да обоб-
щя впечатленията си от он-
зи момент, те за мен бяха 
по-скоро през очите на ек-
скурзиант с интерес към 
развиващата се икономика 
на Китай. През онези го-
дини, държавата се „готве-
ше“ за своя бум на светов-
ните пазари и за нейното 
утвърждаване като първа 
икономическа сила в света. 
Образно казано, днес Ки-
тай е по един или друг на-
чин с една или друга сто-
ка, във всяко едно домакин-
ство. Това говори за него-
вия просперитет.

– общуването с китай- 
ския бизнес има определе-
ни изисквания, за да бъде 
успешно. Как трябва да се 
работи с представителите 
на китайските компании, 
за да е успешен бизнесът 
с тях?

– Китайските компании 
се представят много добре 
в предлагането на стоки-
те. Ако погледнем в тех-
ните структури на фирми 
и предприятия, около 20%  
от персонала е насочен в 
областта на продажбите, 
което прави общуването с 
тях лесно. Но за да е точ-
но и успешно като реали-
зация общуването, трябва 
да знаем, какво точно ис-
каме да купим като техни-
чески характеристики, как-
то и да сме наясно, че ка-
чеството определя цената.

– Променяше ли се през 

на ръководителя на Ки-
тайската комунистическа 
партия и на китайската 
държава си Дзинпин, кой-
то е автор на редицата но-
ви инициативи и концеп-
ции в политиката, иконо-
миката и социалната об-
ласт, както и във външна-
та политика на КНр. Кое 
е най-важното според вас 
в реализацията на новите 
идеи и практики, иниции-
рани под ръководството на 
си Дзинпин?

– Най-важното е, че по-
литиката на президента Си 
Дзинпин отвори още пове-
че Китай към света. Тя по-
добри инфраструктурата на 
населените места в страна-
та, погрижи се за възпита-
нието на децата с многото 
училища и университети. 
Сега водената от него по-
литика бере плодовете на 
доброто управление. Защо-
то образованите хора, които 
учат в западни университе-
ти и в Китай, ще  помогнат 
за реализацията на следва-
ща цел, която е Китай да 
стане икономика номер ед-
но в света. Добре водената 
политика постави Китай на 
друго, по-високо ниво.

– На 1 октомври т. г. 
се навършват 75 години от 
провъзгласяването на Ки-
тайската народна републи-
ка. ако трябва да се обоб-
щи с няколко думи този пе-
риод в китайската история, 
какво бихте казали вие? 

– Изключителен иконо-
мически и човешки прос-
перитет! 

– България е една от 
първите държави, призна-
ли провъзгласяването на 
КНр. Приятелските бъл-
гарско-китайски връзки се 
развиваха през изтеклите 
десетилетия. използва ли 
се обаче от България дос-
татъчно големият потен-
циал на двустранните от-
ношения. Често експерти 
отбелязват, че съседните 
балкански държави правят 
това доста по-добре.

– Не, не се възползваме 
достатъчно добре от подпи-
саните споразумения меж-
ду двете държави. Това лес-
но може да се види, ако по-
гледнем има ли съвместно 
предприятие за производ-
ство на каквато и да е сто-
ка в България с китайско 
участие. Не, няма. Това го-
вори само по себе си. Да, 
съседните балкански дър-
жави го правят по-добре. 
Да не изброяваме всички 
примери в Гърция, и в коя-
то и да е друга страна в Ев-
ропейския съюз. 

Любомир миХаЙЛов

през януари 2024 г. в Китай са създадени общо 4588 предприятия с чуждестранни инвестиции, 
което е увеличение от 74,4% на годишна база

и плана страната им да ста-
не лидер в новите техноло-
гии, електризацията и из-
куствения интелект. 

Това са правилните 
стъпки, защото покупател-
ната способност на населе-
нието в страната се пови-
шава, хората искат по-висо-
ки заплати и по-добър стан-
дарт на живот, защото то-
ва е естественото развитие 
на човека. Защото и доба-
вената стойност на техно-
логиите, електронизация-
та и изкуствения интелект 
е в пъти по-висока. 

Сега китайците могат 
да направят това, те имат 
и производствените мощ-
ности, и възможностите да 
го произведат. В момента 
голяма част от фабриките 
с ниска добавена стойност 
се местят в други държа-
ви, защото стандартът на 
живот в Китай е по-висок 
и стоката им не излиза на 
цената, която я искат кли-
ентите. Това само по себе 
си говори за покачващия 
се стандарт.

– вашето опознаване на 
Китай съвпада с периода, 
в който започна и успешно 
продължава лидерството 

годините вашето мнение 
за Китай във връзка с го-
лемите промени в страна-
та? Какво бихте казали за 
отражението на извършва-
щите се там реформи вър-
ху живота и благосъстоя-
нието на китайците? 

– Бих казал, че всеки 
трябва да се вгледа внима-
телно в това, което са на-
правили китайците през 
последните 20 години и в 
начините, с които те са по-
стигнали неща, които дос-
та други държави и хора не 
са успели. 

Промените в Китай са 
микс от една добре рабо-
теща планова икономика, 
свързана, отворена и подпо-
магаща развитието на част-
ния бизнес. Отражението 
е доста голямо и върху са-
мия начин на живот – об-
лика на градовете, обли-
ка на хората, тяхната хра-
на и обноски. То за това 
явление може да се каже 
много, но може би никога 
няма някой да го разбере, 
ако преди това не е ходил 
в Китай. В момента сред 
населението има доста го-
лям процент средна класа, 
която преди това липсваше. 

– а как според вас тези 
големи промени, извърше-
ни в рамките на икономи-
ческите реформи, се отра-
зяваха на живота в страна-
та и нейната роля в света? 

– Промените се забеляз-
ват навсякъде и няма как 
да не се забелязват, Китай 
вече е модерна и иноватив-
на държава, а не само ек-
зотична страна. Извърше-
ните промени привляко-
ха много инвеститори от 
други държави. Светът ви-
дя бизнес възможност за 
производство на много сто-
ки в Китай заради човеш-
кия потенциал на страна-
та и добре развитата ин-
фраструктура. И това поз-
воли на китайските поли-
тици да превърнат Китай 
световна сила.

– Когато говорим за ро-
лята на Китай като вто-
рата икономическа сила в 
света, която според анали-
затори скоро ще достигне 
и надмине саЩ, да ви по-
питам как според вас ста-
на така, че от „фабрика-
та на света“, произвежда-
ща около 30 процента от 
световното производство 
на стоки, за кратко време 

75 години дипломатически отношения България – Китай

Китай успя да се превър-
на и в главен двигател на 
икономическия растеж на 
света и да стане един от 
лидерите в новите техно-
логии, електронизацията 
и изкуствения интелект?

– Това се случи с пла-
ниране. Имаше план Ки-
тай да влезе във всеки един 
дом за определен срок и 
той успя и преизпълни пла-
на според моето виждане. 
Сега китайците изпълняват 



5днесКитай
26.4. – 2.5.2024

иКОнОмиКа

Държавният съвет наскоро публикува „Становища за засилване на 
надзора, предотвратяване на риска и насърчаване на качественото 
развитие на капиталовия пазар“. Документът се състои от девет части 
и е известен вече като „деветте национални мерки за капиталовия 
пазар. В тази статия ще потърсим коментара на У Цин, председател 
на Китайската комисия за регулиране на ценните книжа, който ще ни 
разясни какво точно представляват тези нови мерки и с какво те ще 
помогнат за подобряването на ситуацията на капиталовия пазар на 
страната.

Нови мерки в подкрепа на стабилизацията и 
сигурността на китайския капиталов пазар

Д
ържавният съвет издаде 
и други подобни стано-
вища преди 20 и 10 годи-
ни – съответно през 2004 
и 2014 г. В сравнение с 
първите две „национал-

ни девет статии“, съдържанието на 
новите становища има свои собст-
вени характеристики.

На първо място те отразяват по-
литическия характер на капитало-
вия пазар, представяйки неговия 
фокус върху хората. „Подчертаваме 
необходимостта да се придържаме 
и укрепваме общото ръководство 
на партията в работата на капита-
ловия пазар, да се придържаме към 
идеи, ориентирани към хората. С 
тях се стремим по-ефективно да за-
щитаваме законните права и инте-
реси на инвеститорите, особено на 
малките и средните инвеститори.“

На следващо място, новите мер-
ки напълно отразяват основните 
принципи за строг надзор, предо-
твратяване на риска и високока-
чествено развитие. „Подчертаваме 
необходимостта от придържане към 
принципа на стабилност като ос-
нова, строг контрол и управление 
и по-добро поддържане на цялост-
ната ситуация с качествено иконо-
мическо и социално развитие чрез 
качествено развитие на самия ка-
питалов пазар“.

У Цин коментира още, че но-
вите становища, представени този 
път, не си затварят очите за реал-
ните проблеми, които стоят пред 
сектора, и напълно отразяват фоку-
са върху търсене на решение за тях. 
„Като се имат предвид нерешените 

подкрепящ политически документ, 
насочен към засилване на контро-
ла върху делистирането, като съ-
щевременно публично поиска ста-
новища по шест специфични сис-
темни правила. Освен това също 
така поиска становища по редица 
правила за саморегулиране едно-
временно. Що се отнася до предо-
твратяването на риска, У Цин ка-
за, че ще предложи редица инсти-
туционални договорености и поли-
тически мерки.

Коментирайки бъдещето на сек-
тора, У Цин отбеляза, че през след-
ващите пет години основно ще се 
формира обща рамка за качестве-
но развитие на капиталовия пазар. 
Системата и механизмът за защи-
та на инвеститорите вече видимо 
са по-усъвършенствани. Качество-
то и структурата на публично тър-
гуваните компании бяха значител-
но оптимизирани, а ефективност-
та на фондовете за ценни книжа и 
фючърсните институции продъл-
жава да нараства. Възможностите 
и ефективността на надзора на ка-
питаловия пазар вече са значител-
но подобрени. 

До 2035 г. ще се формира основ-
но адаптивен, конкурентен и приоб-
щаващ капиталов пазар. До среда-
та на този век нивото на модерни-
зация на системата за управление 
на капиталовия пазар и възмож-
ностите за управление ще бъдат 
допълнително повишени. В близ-
ките години, благодарение на те-
зи мерки, ще бъде създаден висо-
кокачествен капиталов пазар, кой-
то да съответства на нивото на фи-
нансовата мощ.

Новите „национални девет ста-
тии“ очертават вълнуващ и прогре-
сивен план за развитие по отноше-
ние на защитата на инвеститорите, 
качеството на публично търгува-
ните компании, развитието на ин-
дустриалните институции, регула-
торните възможности и изгражда-
нето на системи за управление на 
цялостния сектор.

проблеми в системата, механизма, 
надзора и правоприлагането, раз-
крити от колебанията на фондовия 
пазар от миналия август, ние сво-
евременно ще отстраним недоста-
тъците, ще наблегнем на силните 
страни, ще отговорим на опасени-
ята на инвеститорите и ще допри-
несем за разрешаването на натру-
паните дълбоки противоречия на 
пазара за дълго време. С това ще 
ускорим създаването на сигурен, 
стандартизиран, прозрачен, отво-
рен, динамичен и устойчив капи-
талов пазар“, каза У Цин.

Новите „национални девет ста-
тии“ се фокусират върху модерни-
зацията в китайски стил, поставят 
цел за създаване на финансова си-
ла и поетапно предлагат цели за 
развитие на капиталовия пазар за 
следващите пет години, както и до 
2035 г. и до средата на настоящия 
век. Как да разберем обаче как-
во всъщност значат тези цели? У 

Китайско-американските 
работни групи по финансови 
и икономически въпроси 
проведоха заседания  
във Вашингтон

Н
а 16 април 2024 г.  
Китайско-амери- 
канската работ-
на група по фи-
нансови въпро-
си проведе чет-

въртата си среща във Ва-
шингтон. В нея участва-
ха заместник-управите-
лят на Китайската народ-
на банка Сюен Чаннън и 

помощник-министърът на 
финансите на САЩ Брент 
Нейман.

Двете страни проведо-
ха „професионална, праг-
матична, откровена и кон-
структивна комуникация“ 
по въпросите на парична-
та политика и финансовата 
стабилност на двете стра-
ни, сътрудничеството във 

финансовото регулиране, 
борбата с прането на пари 
и финансирането на теро-
ризма, както и по други въ-
проси на финансовата по-
литика от общ.

Същия ден замест-
ник-министърът на финан-
сите на Китай Ляо Мин 
присъства на пролетна-
та среща на Световната 

банка/Международния ва-
лутен фонд във Вашинг-
тон и съвместно със замест-
ник-министъра на финанси-
те на САЩ Джей Шамбо 
участва в четвъртата среща 
на Китайско-американска-
та работна група по ико-
номическите въпроси. Те 
обсъдиха макроикономи-
ческата ситуация в света, 

САЩ и Китай и балансира-
ния икономически растеж. 
Ляо Мин изрази загриже-
ност относно икономиче-
ските и търговските ограни-
чения на Вашингтон по от-
ношение на китайски ком-
пании и отговори на опа-
сенията на американската 
страна за производствения 
капацитет на Китай.

финансовите продукти и услуги и 
създаването на допълнителни въз-
можности за растеж доходи на ре-
зиденти от собственост, също та-
ка и насърчават развитието на дя-
лово финансиране, оптимизиране-
то на структурата на финансиране 
и подобряването на съвременната 
финансова система, като се взема 
предвид китайската специфика.

На ниво подкрепа на полити-
ката също бяха издадени няколко 
системни правила на Китайската 
комисия за регулиране на ценните 
книжа, свързани с новите „нацио-
нални девет статии“. През март та-
зи година комисията публикува че-
тири подкрепящи политически до-
кумента, включително строг кон-
трол върху емитирането на ценни 
книжа и достъпа до листване, как-
то и засилен надзор върху публично 
търгуваните компании. На 12 март 
Китайската комисия за регулира-
не на ценните книжа публикува 

Цин коментира, че насърчаването 
на качественото развитие на капи-
таловия пазар е от огромно значе-
ние. Този процес стимулира  раз-
пространението на науката и тех-
нологиите, промишлеността и ка-
питала, подобряването на съвре-
менната индустриална система и 
на производителността на ново ни-
во. Те насърчават обогатяването на 
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Любомир миХаЙЛов

Н
а 18 април вето-
то на САЩ в гла-
суването на Съ-
вета за сигурност 
безмилостно раз-
би дългогодиш-

ната мечта на палестинския 
народ да стане пълнопра-
вен член на ООН. Това за 
пореден път демонстрира 
лицемерието и „двойните 
стандарти“ на Вашингтон 
по близкоизточния въпрос. 
В продължаващата война 
в Газа САЩ не изиграха 
полагащата им се роля, но 
за пореден път блокираха 

справедливите искания на 
Палестина. Така стана ясно, 
че суперсилата се е превър-
нала в най-голямата преч-
ка за примирие между Па-
лестина и Израел.

Анализаторите изтъкват, 
че от една страна, САЩ не 
пестят сили да подкрепят 
своя най-важен съюзник 
Израел, а от друга, да защи- 
тят водещата си роля в 
Близкия изток. Очевидно 
е, че за САЩ помирението 
не е важно, а на първо мяс-
то са личните им интереси.

Продължаващите воен- 

ни операции на Израел в 
ивицата Газа причиняват 
голям брой жертви сред 
мирни хора. САЩ не пре-
доставят необходимата по-
мощ на пострадалите от ху-
манитарната криза, а непре-
къснато осигуряват на Из-
раел оръжия и многократно 
вече налагат вето в ООН на 
предложения, призоваващи 
за прекратяване на огъня.

Още по-опасно е, че из-
раелско-палестинският кон- 
фликт се разширява и към 
околните държави. 

Най-пресният пример  

за това е реципрочните уда-
ри между Израел и Иран.

Иронично е, че предста-
вителят на Съединените 
щати в ООН Линда Грий-
нфийлд твърди, че пълно-
правното членство на Па-
лестина в ООН няма да 
помогне за решение на па-
лестинско-израелския кон-
фликт, основано на „реше-
нието за две държави“. Под-
ходът и думите на Вашинг-
тон срещу мира доказват, че 
САЩ са най-големият раз-
рушител в международните 
и регионалните дела.

САЩ не пестят сили 
да подкрепят своя 
най-важен съюзник 
Израел, а от друга  
да защитят 
водещата си роля в 
Близкия изток

К
метът на Сан 
Франциско г-жа 
Лондон Брийд, 
която неотдав-
на посети Ки-
тай, се надява 

да засили местния иконо-
мически и хуманитарен об-
мен с Китай. Тя заяви то-
ва в ексклузивно интервю 
за Синхуа още в навечери-
ето на първото си официал-
но посещение в КНР като 
кмет. Брийд изрази надежда 
за по-нататъшно развитие 

на приятелското сътрудни-
чество между Сан Фран-
циско и Китай. Както от-
беляза тя в интервюто, в 
Сан Франциско има голя-
ма общност, която се ин-
тересува от отношенията с 
Китай. Според кмета ней-
ният град е бил вратата на 
САЩ към Азия в продъл-
жение на много десетиле-
тия. „Китайската общност 
в Сан Франциско оформи 
историята, културата и си-
лата на нашия град“. Това 

изтъкна тя, като изрази на-
дежда, че зоната на залива 
на Сан Франциско и зона-
та на Големия залив Гуан-
дун – Хонконг – Макао мо-
гат да засилят контактите и 
взаимното обучение в бъ-
деще, особено в областта 
на науката и технологиите.

Отбелязвайки, че изкуст-
веният интелект е огромна 
индустрия в Сан Франци-
ско и Китай е водещ в ня-
кои от най-важните техно-
логии, тя изрази надежда, 

че и двете страни ще търсят 
възможности да се учат ед-
на от друга и да израстват 
заедно в това отношение.

Аз съм родена и съм из-
раснала тук – в Сан Фран-
циско. Това, което обичам 
тук, е, че ние сме глобален 
и междукултурен град, – ка-
за Брийд. –  Когато отида в 
китайския квартал, винаги 
виждам някого. Познавам 
някого“, добави тя.

Кметът на Сан Франциско се надява да укрепи 
приятелското сътрудничество с Китай

Лондон БрИйд 
изрази надежда, че  
и двете страни 
ще се учат една 
от друга и ще 
израстват заедно

Съединените щати са най-голямата пречка 
пред мирния процес в Близкия изток

И
новациите са дви-
жеща сила за ки-
тайското иконо-
мическо разви-
тие, заяви в свое-
то интервю за 

Китайската медийна група 
(КМГ) директорът на От-
дела по фискални въпроси 

към МВФ Витор Гаспар.
„Иновациите и новите 

качествени производителни 
сили са приоритет за Ки-
тай. Страната постигна ва-
жни резултати с помощта 
на иновации. Например в 
сферата на възобновяемата 
енергия, производството на 

соларни панели, Китай е на 
водещо място в света“, по-
сочва Виктор Гаспар. Той 
изтъква също, че Китайска-
та народна република е ва-
жен производител на елек-
тромобили. В момента раз-
лични страни се стремят 
към осъществяването на 

„зелен“ преход, което пра-
ви сътрудничество между 
тях необходимо. Надявам 
се, че Китай ще допринесе 
още повече за този важен 
преход“, изрази надежда ви-
сокопоставеният служител 
на Международния валутен 
фонд Витор Гаспар.

Витор ГАСпАр:
Иновациите и 
новите качествени 
производителни 
сили са приоритет 
за Китай

Иновациите са движеща сила на китайското 
икономическо развитие

Т
азгодишното чет-
върто издание на 
Международното 
изложение за по-
требителски про-
дукти събира ста-

ри и нови приятели, а ни-
вото на интернационализма 
постави нов рекорд. Над 
4000 марки от 71 страни и 
райони участваха на изло-
жението, като броят на чуж-
дестранните компании над-
хвърлиха тези от предиш-
ните издания. 

На изложението дебю-
тираха 1462 нови проду-
кта и 84 местни и чуждес-
транни марки. Страни като 

Великобритания, Монголия 
и Малайзия взеха участие 
за първи път.

Пазарът е най-оскъдни-
ят ресурс. За чуждестран-
ните предприятия огромни-
ят пазар на Китай означа-
ва значителен доход. По-
настоящем Китай се фо-
кусира върху насърчаване-
то на потреблението, за да 
премине от възстановяване 
след пандемията към устой-
чиво разширяване. 

През първото тримесе-
чие на тази година процен-
тът на приноса на потребле-
нието към растежа на БВП 
достигна 73.7%. През април 

индексът на просперитета 
на китайската индустрия 
на дребно отчете 50,4% и е 
в диапазон на разширява-
не за поредна година. Та-
зи потребителска сила ди-
ректно се отразява на биз-
нес представянето на чуж-
дестранните компании. Те 
виждат, че китайският па-
зар им донася множество 
иновации и силна мотива-
ция за развитие. На тазго-
дишното изложение не са 
малко и новите продукти с 
китайска технология.

Отворената и високока-
чествена бизнес среда на 
китайския пазар приветства 

чуждестранните предприя-
тия. Заслужава да се отбе-
лежи, че след прилагането 
на политиката за „разширя-
ване на безвизовото влиза-
не на персонал от 59 страни 
в провинция Хайнан“ през 
февруари тази година, мно-
го чужденци не е трябва-
ло да кандидатстват за ви-
зи. По този начин Китай се 
отваря към външния свят.

Както казаха много чуж-
дестранни инвеститори, не-
зависимо дали става дума 
за стари приятели или нови 
клиенти, китайският пазар 
винаги ще си остане техният  
„стремеж“.

Отворената и 
висококачествена 
бизнес среда на 
китайския пазар 
приветства 
чуждестранните 
предприятия 

Китай се стреми към устойчиво разширяване



7днесКитай
26.4. – 2.5.2024

Китайската ядрена енергетика може да осигури 
енергийна сигурност за много държави

О т 2021 г. насам, 
поради въздей- 
ствието на мно-
жество факто-
ри, в световна- 
та икономика  

се появяват сериозни струк-
турни дисбаланси в търсе-
нето и предлагането на 
енергия. На много места 
има отявлен енергиен не-
достиг, което кара прави-
телствата да преразгледат 
националните си стратегии 
за енергийна сигурност. 

Някои големи държа-
ви коригираха своите енер-
гийни стратегии и насър-
чават диверсификацията 
на източници, като отно-
во обръщат поглед към яд-
рената енергия като една 
добра алтернатива за задо-
воляване на техните енер-
гийни нужди. Тези дейст-
вия предоставят много но-
ви глобални възможности 
за ядрената енергетика ка-
то цяло.

В същото време основ-
на стратегия на Китай, об-
хващаща може би всички 
основни отрасли от иконо-
мическия и социалния жи-
вот, е целта на страната за 
постигане на пик на въгле-
родните емисии до 2030 г. и 
въглероден неутралитет до 
2060 г. Това са т. нар. двой-
ни въглеродни цели, като 
за тяхното постигане реша-
ваща роля ще играе имен-
но развитието на ядрената 
енергетика.

Китайската национална 

ядрена корпорация (CNNC) 
е основната компания на 
Китай в тази сфера, която 
е постигнала цялостна ин-
теграция на производстве-
ните процеси. 

CNNC е изнесла в чуж-
бина седем ядрени енергий-
ни блока, седем изследова-
телски реактора и един под-
критичен монтаж в седем 
държави, включително Па-
кистан и Алжир, и е устано-
вила сътрудничество с по-
вече от 60 страни и регио-
ни по света.

Ядреният реактор от 
трето поколение „Хуалун-1“ 

еКОлОГия

Ядрената енергетика на Китай е важен 
крайъгълен камък за националната сигурност 
на страната. Този сектор играе решаваща 
роля в бъдещия енергиен пейзаж и в момента е 
изправен пред нова стратегическа възможност 
за развитие като добра алтернатива за 
задоволяване на енергийни нужди.

родна ситуация е сложна и 
световният политически и 
икономически пейзаж пре-
търпява дълбоки промени. 
Въпреки това, отварянето 
за света, както и общата 
работа с цел развиване на 
международно партньор-
ство все пак остава глав-
ната посока за икономиче-
ско развитие. 

През последните 30 годи-
ни китайската индустрия за 
ядрена енергетика е разра-
ботила уникален капацитет 
за иновации в овладяване 
на сложността на различни-
те видове ядрени реактори 
в сравнение със своите гло-
бални партньори чрез тех-
нологични иновации и спо-
деляне на опит.

Ядрената енергия пред-
ставлява 4,86% от общото 
производство на електрое-
нергия в Китай, което во-
ди до намаление с 340 ми-
лиона тона годишни еми-
сии на въглероден диоксид. 
Очаква се до 2035 г. този 
процент да се удвои и вече 
да надхвърля над 10%. Тър-
говските ядрени енергийни 
блокове на страната са раз-
положени в осем провин-
ции, главно в крайбрежни 
райони, като Гуандун, Фуд-
зиен и Джъдзян са в челна-
та тройка.

На фона на глобалните 
предизвикателства за на-
маляване на въглеродните 
емисии, ядрената енергия се 
превръща във важно сред-
ство за света за постигане 
на въглеродна неутралност. 

Една от целите на Ки-
тай в този сектор е да на-
сърчи повече страни да въз-
приемат ядрената енергия 
като част от своите енер-
гийни доставки, като по то-
зи начин се намали зависи-
мостта от изкопаеми гори-
ва и се подобри енергийна-
та сигурност.

атмосферата с повече от 8 
милиона тона.

По отношение на ма-
щаба на развитие Китай в 
момента има 55 работещи 
блока с инсталирана мощ-
ност от 57,3 милиона кило-
вата, нареждайки се на вто-
ро място в света. 

Много страни като Сау-
дитска Арабия, Обединени-
те арабски емирства, Йорда-
ния, Индонезия и Тайланд 
са проявили силен интерес 
към този тип модерни мал-
ки реактори от трето поко-
ление.

Настоящата междуна- 

Анкета на КМГ: Близо 90% оценяват високо приноса  
на Китай за глобалното  
екологично развитие

Н
якои западни държави 
не пестят сили да спеку-
лират с т. нар. свръхпро-
изводство в секторите, 
свързани с новите енер-
гийни източници в Ки-

тай. В същото време, в последна-
та глобална анкета на Китайската 
медийна група 84,86 % от светов-
ните респонденти са заявили, че 
търсенето на технологии и проду-
кти, свързани с новите енергийни 
източници, всъщност е достатъчно 
голямо и т. нар. свръхпроизводство 
е обосновано. 

Общо 86,05% от анкетираните 

са на мнение, че производствени-
ят капацитет се определя от пазар-
ното търсене и предлагане, а уме-
реният превес на производството 
над търсенето благоприятства кон-
куренцията и елиминира изоста-
налия капацитет. 

Глобалните респонденти са съ-
гласни с това, че ускоряването на 
технологичните иновации и па-
зарната конкуренция са ключът 
за насърчаване на здравословно-
то и бързо развитие на секторите 
за нова енергия. 

В епохата на глобализацията 
икономиките имат сравнителни 

предимства, сътрудничеството е 
правилният начин към решаване-
то на проблемите, а политизиране-
то на икономическите въпроси и 

опитите за обвързването им с въ-
просите на националната сигур-
ност не са в съответствие с пазар-
ните норми.

публика Корея. В момента 
вътрешните ядрени енер-
гийни блокове от типа „Хуа- 
лун-1“ допринасят за разви-
тието на екологична енер-
гия както в Китай, така и 
в чужбина. 

Енергийните блокове 
„Хуалун-1“ са ключов еле-
мент в развитието на чис-
тата енергия в Китай. Все-
ки такъв реактор има ин-
сталирана мощност от над 
1 милион киловата и годиш-
но произвежда почти 10 ми-
лиарда киловата електрое-
нергия, което отговаря на 
годишното производство и 

е усъвършенствана техноло-
гия за ядрена енергия с во-
ден реактор с мощност от 
един милион киловата, раз-
работена от CNNC. Преди 3 
години Китай влезе в спи-
съка на страните, усвоили 
технологии за реактори от 
3-то поколение, заедно с Ру-
сия, САЩ, Франция и Ре- 

домашните нужди от елек-
троенергия на почти 1 ми-
лион души в страни с уме-
рено ниво на развитие. 

Това позволява да се на-
мали консумацията на въ-
глища с повече от 3 милио- 
на тона годишно и съответ-
но да се намалят емисии-
те на въглероден диоксид в 
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ъбей граничи с 
провинции Шан-
си на запад, Хънан 
на юг, Шандун на 
югоизток и Ляо-
нин на североиз-

ток, а автономният регион 
Вътрешна Монголия се на-
мира на север. Провинция 
Хъбей освен това граничи 
и с градовете на директно 
подчинение Пекин и Тиен-
дзин, чиято територия про-
винцията заобикаля изцяло. 

Хъбей е единствената 
китайска провинция, коя-
то на територията си има 
плата, планини, хълмове, 
брегова линия, равнини и 
езера. Провинцията грани-
чи с морето Бохай на изток. 
Реката Хай покрива голяма 
част от провинцията.

Шидзяджуан е столица и 
най-голям град. В провин-
цията се намират и градо-
вете Шидзяджуан, Баодин, 

Х

Хъбей е провинция в северната част 
на Китай. Тя е шестата най-населена 
китайска провинция с над 75 милиона 
души население. Столицата й е град 
Шидзяджуан. провинцията има 96% 
население от ханския етнос,  
3% манджурци, 0.8% хуейци, 0.3 % монголци.

по-голямата част от произ-
водството на тези индустрии 
захранва Пекин и Тиен- 
дзин. Основните земедел-
ски култури в Хъбей са зър-
нени култури като пшени-
ца, царевица, просо и сорго. 

Произвеждат се и памук, 
фъстъци, соя и сусам.
Хъбей е провинция, богата 

на природни ресурси. 
Мината Кайлуан в град 

Таншан с над 100-годишна 

история. Тя е една от пър-
вите модерни въглищни ми-
ни в Китай и е с годишна 
продукция от над 20 милио- 
на метрични тона. Голя-
ма част от нефтените на-
ходища в Северен Китай се 

Хъбей – провинцията с пет обекта на 
световното културно наследство на ЮНЕСКО

Таншан, Цинхуандао, Хан-
дан и Джандзякоу.

Хъбей има влажен мусо-
нен континентален климат. 
Зимите са сухи и студени, 
докато летата са влажни и 
горещи.

През 2014 г. БВП на 
провинцията 

е 2,942 трилиона юана (479 
милиарда щатски долара). 
Нарежда се на шесто място 
в Китай с БВП на глава от 
населението от 40,124 юана.

Хъбей развива много 
индустрии 

като текстил, въглища, сто-
мана, желязо, химическа 
индустрия, петрол, електри-
чество, керамика и храни-
телно-вкусова промишле-
ност. 40% от работната сила 
в провинцията работи в зе-
меделието, горското стопан-
ство и животновъдството, а 

Великата китайска стена пресича 
северната част на провинция Хъбей

Ланяшан (планината на вълчия зъб) в окръг и
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намират в Хъбей. Има го-
леми железни мини в Хан-
дан и Циен‘ан. Производ-
ството на желязо и стомана 
е най-големата индустрия в 
Хъбей. В провинцията са 
открити над 8 свободни ико-
номически и технологич-
ни зони.

Хъбей е езиково и 
културно част от областта 
на северния мандарински 

диалект 
и споделя много от харак-
теристиките на тази регио-
нална култура. По протеже-
ние на западната граница с 
Шанси диалектите са доста-
тъчно различни и да могат 
да се приемат като част от 
Джин, друго подразделение 
на китайския език. Като ця-
ло диалектите на Хъбей са 
подобни на пекинския ди-
алект, който формира ос-
новата на стандартния ки-
тайски и официалния език 
на нацията.

Провинцията е извест-
на с различните си тради- 

на световното културно на-
следство на ЮНЕСКО. 

великата китайска стена 
(обявена за обект на светов-
ното културно наследство 
през 1987 г.) пресича север- 

съдове като купи, чинии, 
вази и чаши, както и фи-
гурки. 

Хъбей има множество 
известни туристически 

забележителности. 
Тук се намират пет обекта  

ционни форми на китайска-
та опера и особено използ-
ващата разговорен език 
форма пиндзу. 

Окръг Цуян, в Центра-
лен Хъбей, е прочут и с из-
делията от керамика дин, 
която включва различни 

каменен мост в Китай. 
Той е един от най-значи-
мите примери за граждан-
ско инженерство в Китай.

ната част на провинция-
та, а също така има учас-
тък югозападно от общи-
на Пекин. Забележителни 
обекти по протежение на 
стената в провинция Хъбей 

са проходът Шанхайгуан в 
Цинхуандао на изток и про-
ходът Дзъдзингуан близо до 
Исиен на запад. 

Планинският курорт 
Чъндъ и заобикалящите 
го храмове са също част от 
световното културно наслед-
ство на ЮНЕСКО. Също 
известен като двореца Жъ-
хъ, този комплекс е бил лят-
на резиденция за импера-
торите от династията Цин. 
Курортът е построен меж-
ду 1703 и 1792 г. 

в Дзунхуа (гробници 
на източен Цин) и исиен  
(гробниците на Западен 
Цин) се намират импер-
ските гробници на динас-
тия Цин, където почиват об-
що 237 императори, импе-
ратрици и други членове на 
имперското семейство Цин. 
И двата комплекса от гроб-
ници са част от Световно-
то културно наследство на 
ЮНЕСКО.

Джаоджоу, или извес-
тен като моста андзи, е по-
строен от Ли Чун през ди-
настията Суей (581 – 618) 
и е най-старият арковиден 

планинският курорт Чъндъ  
и заобикалящите го храмове 

Гигантската статуя на Бодхисатва 
в храма пунин

Мостът андзи 

пагодата 
Линсяо, 
построена през 
1045 г. сл. н. е.,  
по време на 
династия Сун

Шанхайският проход ,  
където Великата китайска стена  

се среща с Бохайско море Юлин, гробници  
на източен Цин
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от 14 до 16 април германският канцлер олаф Шолц 
посети в Китай. Заедно с него пътуват трима федерални 
министри и цяла бизнес делегация. Това, както е 
известно, се случва на фона на големи геополитически 
сътресения и, за съжаление, на остри конфронтации 
по цялото земно кълбо. има ли шанс за разумна и 
прагматична политика, която да поставя взаимните 
интереси над геополитиката в отношенията между 
изтока и Запада? В отговор на този въпрос радио Китай 
анализира какво стои зад състоялата се преди дни 
визита на Шолц в пекин.

Въпреки призивите от медии и политици за “отделяне” от Китай, германският 
канцлер олаф Шолц и най-вече германският бизнес търсят задълбочаване  

на икономическите връзки и политическото сътрудничество с КНр

Прагматизъм и разум срещу конфронтацията:  
Какво стои зад визитата на Олаф Шолц в Китай

чевидно е, че в Берлин 
се опитват да намерят 
баланса между медий-
ната реторика и пове-
дението на някои по-
литици, които са агре-

сивно настроени към всички дър-
жави, които не следват колектив-
ния Запад от една страна, и от дру-
га страна прагматичните нужди на 
германския и европейски бизнес. 

Факт е, че Китай е най-големи-
ят търговски партньор на Европа. 
Още по-конкретно, през 2023 годи-
на Китай е бил най-големият тър-
говски партньор на самата Герма-
ния. Стокооборотът на двете стра-
ни е бил 253,3 милиарда евро.

Въпреки желанията на по-агре-
сивно настроени западни политици, 
няма как германският канцлер да 
пренебрегне тези факти. Нито пък 
фактът, че Китай е стратегически 
инвеститор в Германия, която из-
питва определени икономически 
трудности от известно време насам. 

Стратегическото значение на 
китайско-германските отношения 
е отразено именно от присъстви-
ето на трима германски минист-
ри в делегацията на Шолц. Това 
по-конкретно са министърът на 
околната среда Лемке, земедел-
ският министър Джем Йоздемир, 
както и транспортният министър 
Фолкер Висинг.

Директорите на най-важните 
германски компании в 

делегацията на канцлера
Сред бизнес делегацията изпъ-

кват изпълнителните директори на 
„Сименс“, „Мерцедес-Бенц“ и Merck 
KGaA. Това са едни от най-важни-
те и мощни германски компании, 
на чиито гръб се крепи икономи-
ката на Федералната република. 
Конкретно господин Роланд Буш, 
изпълнителен директор на „Си-
менс“ е и председател на Азиат-
ско-тихоокеанския комитет на гер-
манския бизнес.

Дипломатическият обмен между 
Берлин и Пекин е особено интензи-
вен от 2022 г. насам, което отразя-
ва и нарастващите геополитически, 
икономически, екологични, здрав-
ни и други проблеми, пред които е 
изправен целият свят. Очевидно в 
Берлин и Пекин осъзнават значе-
нието и ролята, която отношения-
та им имат за стабилността, расте-
жа и развитието, както в Европа, 
така и в Азия. „Моторът“ на Ев-
ропейския съюз е, както вече спо-
менахме, сериозно свързан с „мо-
тора“ на Азия.

Последната визита на Олаф 
Шолц в Китай беше през ноем-
ври, 2022 година, когато заедно с 
президента Си Дзинпин двамата 

се съгласиха да засилят сътрудни-
чеството и да поддържат диалога. 
Много важно беше, че двамата ли-
дери категорично отхвърлиха по-
литиката на блокова конфронта-
ция и „икономическо разделяне“, 
която се прокарва от други запад-
ни страни. И това е добра новина 
за целия свят, защото в този мо-
мент блоковото противопоставяне 
рискува да погълне целия свят, от 
което ще загубят всички. Герман-
ските управляващи правят ловки 
маневри, за да избегнат това, съз-
навайки, че скъсването между Ев-
ропа и Китай заради геополитиче-
ските интереси на трети страни, ще 
доведе буквално до загуба на мили-
они работни места, на стотици ми-
лиарди печалби и още по-лошото, 
до повече напрежение и конфрон-
тация в този свят.

Китай отдавна е доказал,  
че държи на прагматичните 

връзки в света
Китай от своя страна отдавна 

държи на прагматичните и взаим- 

„намаляване на риска“ в икономи-
ческите отношения с Китай, кое-
то буквално е заимствано от рето-
риката на американски политици 
и медии. Горчив вкус остава по-
ведението на германския външен 
министър Аналена Бербок от „Зе-
лените“, която е обект на сериоз- 
ни критики, включително в сама-
та Германия, заради необяснимо 
агресивната риторика спрямо Ки-
тай. Такава политика изпраща раз-
нопосочни сигнали до Китай, кой-
то вижда, че от една страна Герма-
ния има интерес и желание да под-
държа прагматичните икономиче-
ски връзки, но от друга, не се про-
пускат и тенденциите на американ-
ската политика и реторика.

Канцлерът Шолц и германският 
бизнес не приемат агресивната 

риторика срещу Китай
И все пак, въпреки призивите 

от медии и политици за „отделя-
не“ от Китай, канцлерът Шолц и 
най-вече германският бизнес от-
казват да приемат тази реторика 

и вместо това търсят задълбоча-
ване на икономическите връзки 
и политическото сътрудничество. 
Показателно също е, че неотдав-
на, когато китайското Министер-
ство на търговията организира в 
Мюнхен „Инвестирайте в Китай“, 
във него се включиха представи-
тели на целия спектър на герман-
ския бизнес, включително и на Тър-
говско-индустриалната камара на 
Мюнхен и Горна Бавария. Знако-
во беше присъствието на предста-
вители на „Сименс“ и BMW.

Германският бизнес прагматич-
но осъзнава, че освен в автомобил-
ната индустрия, транспортния сек-
тор и услугите, Китай и Германия 
могат да имат изключително полез-
но сътрудничество и в фармацевти-
ката и биофармацевтиката, енерге-
тиката и особено в сектора на зеле-
ните технологии и възобновяемата 
енергия, както и много други. Спо-
ред германското издание „Хандел-
сблат“, Шолц търси сътрудничество 
и в сфери като климата и околна-
та среда, както и споменатата ве-
че транспортна политика.

Очевидно е, че за Германия и ЕС 
предстои исторически избор. Или 
отношенията с Китай да тръгнат 
в същото русло, в което тръгнаха 
с други източни държави като Ру-
сия например (тук могат да се до-
бавят Иран, Турция и други, с кои-
то ЕС влоши, макар и в по-мал-
ка степен, отношенията си), или да 
станат здрава основа за по-широ-
ко международно сътрудничество, 
което да доведе до взаимни пол-
зи. Пекин, разбира се, се надява 
на второто, тъй като Китай нико-
га не е търсил конфронтация със 
Запада, а само последният да не 
се меси във вътрешните му дела. 

Това, което КНР предлага на 
ЕС и Германия е вместо геопо-
литическото блоково противопос-
тавяне, което не води до никакви 
позитивни резултати, изграждане-
то на „глобална общност на споде-
лената съдба“, в която отговорните 
фактори да поемат отговорност за 
развитието на света и спасяването 
на Земята от редица проблеми. За-
що да има конфронтация там, къ-
дето може да има търговия, парт-
ньорство и обмен? И кой печели 
от евентуално взаимно отслабване 
на Китай и Европа? Отговорите на 
тези въпроси са на пръв поглед яс-
ни и реторични, но все пак пред-
стои да видим как ще действат ев-
ропейските политици - в интерес 
на Европа или на смътните и не-
сигурни геополитически авантюри.

ноизгодни отношения и връзки в 
целия свят, като винаги правител-
ството на Си Дзинпин е подчер-
тавало, че на Земята има място за 
всички, за да живеят и да се раз-
виват.

Но не всичко е безоблачно в 
германско-китайските отношения. 
Има сериозно чуждо влияние в гер-
манската политика, което се изра-
зява в една необмислена стратегия, 
която управляващата „светофарна“ 
коалиция пусна през юли 2023 го-
дина. В този документ се говори за 

И
зправени пред глобалните предизвика-
телства за икономическото развитие, гер-
манският бизнес остава оптимистично 
настроен за своя растеж и перспективи-
те за сътрудничество в Китай.
„Решението за разширяване в Китай след 

световната финансова криза се оказа ключов страте-
гически ход за нашия глобален бизнес“, казва Мар-
кус Штайлеман, главен изпълнителен директор на 
Covestro. През 90-те години предшественикът на 

компанията Bayer MaterialScience стратегически из-
бра Шанхай за изграждане на своя производствен 
център. През 2010 г. Covestro инвестира 1 млрд. ев-
ро, а до края на 2023 г. общите й инвестиции в ки-
тайския пазар са надхвърлили 4 милиарда евро. 

Китай продължава похода си към модернизация 
и предоставя дългосрочни възможности за герман-
ските предприятия, затова и двете нации активно 
се стремят към партньорства в зелено развитие и 
развитието на новите технологии.

Германските фирми са уверени в 
перспективите на китайския пазар
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драги читатели, от този брой редакционният екип  
на в. „Китай днес“ започва новата си рубрика „Хроника 
на 50 столетия“. Това е един опит в продължение на 
поредица броеве да ви запознаем с характерни щрихи 
от необятната, богата и разнообразна 50-вековна 
история на поднебесната. Несъмнено това е една доста 
трудна задача, но ние ще използваме богатството от 
исторически хроники, документи, данни и артефакти, 
свидетелстващи за уникалното развитие на Китай –  
от дълбока древност до наши дни.

рудно е да се определи 
кога и как се е зародила 
китайската цивилизация. 
Според последни архео-
логически находки край 
бреговете на реката Янд-

зъ, на 90 км югозападно от град 
Чънду, китайската цивилизация е 
съществувала още преди 4500 го-
дини. Много са и митовете и ле-
гендите за създаването й. 

Китайците наричат себе  
си „деца на Жълтия  
император” Хуанди

Този император се смята за ос-
новател на китайската цивилиза-
ция и за неин прародител. Хуанди 
произхожда от необикновено се-
мейство, неговата майка е дъще-
ря на бог. 

Още като бебе е можел да гово-
ри и е бил много умен. Легендите 
разказват, че Хуанди имал 25 си-
нове и 10 000 съветници, от които 
7000 били от Небето. 

Т

Император Хуанди – митичен китайски 
владетел и герой

ХрОниКа на 50 стОлетия

по време на неолита, той обединя-
ва голяма част от племената в ба-
сейна на Жълтата река Хуанхъ – 
в днешен Северен Китай. 

В различни източници, в зави- 
симост от периода на създаването 
им, са споменати четирима други 
митични императори, които спо-
ред „Историческите записки” на 
Съма Циен са Яо, Шун, Джуансю 
и Ку, като и четиримата всъщност 
са потомци на митичния Жълт им-
ператор. Приема се, че Хуанди се 
е родил като Син на небето – тит-
ла, която по-късно се присъжда на 
всички императори в Китай.

Извън митологията, Хуанди  
е вожд на едно от най-силните 

племена в средната част на 
басейна на Хуанхъ, 

в Централнокитайската равнина. 
През патриархата много племе-
на се заселват в този район. По 
това време те си служат само с 

полирани каменни оръдия, живеят 
в землянки или юрти от тръсти-
ка. Въпреки суровите условия то-
зи район е подходящ за земеделие, 
с което привлича заселниците и 

така се превръща в люлка на ки-
тайската цивилизация. Още през 
5500 г. пр. н. е. в Китай вече започ-
ва да се отглежда ориз. Хората ус-
вояват и отглеждането на домаш-
ни животни. Друго голямо племе 
от този район е предвождано от 
владетеля Йенди. След многократ-
ното местене, войни и обединения 
двете племена се обединяват с ве-
че обособената националност й – 
от източната част на Древен Ки-
тай, както и с националността ли 
и националността мяо – от южна-
та част на страната. 

След обединението на тези 
етнически групи се оформя 
и първоначалната китайска 

националност
Император Хуанди полага огромни 
усилия да създаде високонравстве-
ни отношения между хората си, ка-
то изработва първия морален ко-
декс. Той наказва със смърт проя-
вяващите безсмислена жестокост, 
обучава и повишава боеспособ- 
ността на армията си. 

Така успява в 56 битки да побе-
ди останалите племена в района и 
да започне да властва над цялата 
територия, като същевременно си 
спечелва и уважението на всички 
и е признат за общ вожд. Сред то-
гавашните племена и национално-
сти племето на Хуанди е най-силно 
и с най-високо културно равнище. 

Императорите Хуанди и Йенди 
стават прародители на национал-
ността хан и по-късно се смятат от 
хората за праотците на китайска-
та нация. Около 2-и век пр. н. е. 
китайската етническа общност се 
преименува официално в нацио-
налност хан.

В легендите се казва още, че 
Хуанди е властвал над природата. 
Той е управлявал вятъра, дъжда, 
снега, гръмотевиците и т. н., имал 
четири лица, гледащи на четирите 
страни, което му помага да разби-
ра нещата около себе си. 

Хуанди научава поданиците си 
да садят, да ходят на лов, да пле-
тат, да копаят каменни въглища и 
да изработват железни и бронзови 
оръжия. След това по заповед на 
Хуанди един от съветниците му –  
Цандзъ, създава йероглифите, Ли-
ънлун създава музиката, Данжао 
изработва лунния календар, а Ци-
по написва медицинска книга. 

Всичко това много подобри-
ло живота, производството и ху-
дожествените дейности на хората. 
В запазените древни китайски за-
писки той е представен като забе-
лежителен, мъдър и човеколюбив 
владетел. 

Преди около 4000 – 5000 години (Продължение в 18 брой)

Статуя на Жълтия 
император

Според преданието този кипарис е 
бил засаден от Жълтия император

Дракони от керамични плочки  
до входа на гробницата на Жълтия 
император в провинция Шанси



12 днесКитай
26.4. – 2.5.2024

Древните философи в Поднебесната 
препоръчват умереност във всичко

сновният принцип, кой-
то са преподавали древ-
ните философи в Под-
небесната, е умереност 
във всичко – в емоци-
ите, в действията, в от-

ношенията с приятелите и враго-
вете. В известния древен труд по 
медицина „Трактат за вътрешност-
та на Жълтия император“ (Хуанди 
нейдзин) принципът за умереност 
в храненето се посочва като една 
от тайните на китайското дълго-
летие. Яжте по-малко! 

Под умереност в храненето 
древните медици имали  
предвид няколко неща. 

Първо, консумирането на мал-
ки количества храна; 

Второ, преимущество на веге-
тарианската храна; 

Трето, пиенето на чай за попъл-
ване на водния баланс; 

Четвърто, периодично въздър-
жане от храна и напитки и 

Пето, пиенето на отвари на тра-
диционната китайска медицина, 
които са на основата на билки и 
органични елементи. 

Джан Хуа, който живял по вре-
мето на династия Дзин (265 – 420), 
отбелязал в своето съчинение „За-
писки за постигането на същност-
ни неща“: „Колкото по-малко яде 
човек, толкова е по-широк погле-
дът му върху живота и жизнени-
ят му път е по-дълъг. Колкото по-
вече яде човек, толкова по-тесен е 
мирогледът му и толкова по-крат-
ко живее“. 

Ао Ин, който живял през ди-
настия Мин, допълва тези схваща-
ния. Той съветвал: „Хората, кои-
то ядат твърде много, ще страдат 
от четирите физически неразполо-
жения. Те често ще бягат до тоа-
летна, сънят им ще е неспокоен, 
а тялото им ще стане твърде тро-
маво за физически упражнения и 
в крайна сметка стомахът им ще 
е в състояние да преработва само 

О

здраве

Китай ще подобри националната  
система за здравно осигуряване

Н
ови мерки ще бъдат 
приети тази година за 
улесняване на възста-
новяването на меди-
цинските разходи за 
здравно осигурените 

граждани.
Хората ще могат да плащат 

сметките си в болници и ап-
теки не само със своите меди-
цински застрахователни карти, 
но и чрез QR кодове или чрез 
разпознаване на лица. Това за-
яви Фу Чаоци, представител на 
Националната администрация 
за сигурност на здравеопазване-
то. Също така ще се подобри и 
процесът на подаване на заяв-
ления и проверката на състоя-
нието им онлайн.

В допълнение, властите ще ра-
ционализират процедурите, свър-
зани с децата, които са част от 
националната система за здравно 

осигуряване. Така ще се подобрят 
процесите за възстановяване на 
медицински разходи, свързани с 
бременност и раждане.

За хората със специални 
нужди ще бъдат въведени но-
ви преференциални политики 
по отношение на медицинските 

застрахователни премии - без да 
е необходимо кандидатстване и 
плащане предварително.

Всички тези подобрения ще 
доведат до намаляване на вре-
мето, необходимо на осигурени-
те да получат възстановяване на 
разходите, коментира Фу.

малка част от това, което попада 
в него, така че голяма част от при-
етата храна ще се окаже безполез-
на и дори вредна.“ 

Съгласете се, че звучи почти ка-
то съвет на съвременен диетолог. 

Но какво количество имали 
предвид древните мъдреци, 

когато казвали „яжте по-малко“? 
Отговора на този въпрос дава 

лекарят от императорския двор на 
династия Мин – Гун Тинсян, кой-
то пише: „Яж толкова, колкото да 
се почувстваш наполовина сит и не 
повече от две ястия на едно хра-
нене. Пий рядко, например около 
три десети от обема на течностите, 
които можеш да изпиеш“. 

Сун Съмяо, който живял в пе-
риода 581 – 682 г., оставил следната 
препоръка: „Купа каша, най-добре 
овесена, рано сутрин на закуска и 
да не се преяжда на вечеря“. 

Поразително познато, нали? 
Всъщност Сун Съмяо препоръч-

вал на хората на възраст да ядат 
малки порции, но на често и да из-
бират по-лека храна. Зеленчуци, зе-
ленчуци и пак зеленчуци!

Един от важните съвети на древ-
ните китайски лекари, свързани с 

хранителния режим на дълголет-
ниците, е призивът да се обърне 
внимание на вегетарианската дие-
та или поне да се изключи мазно-
то и т. нар. тежко месо. 
Интересен е фактът, че будистките 
монаси, сред които има огромен 

брой дълголетници, всички до 
един са вегетарианци. 

Според някои данни броят на 
доживелите до 65 години будист-
ки монаси е 10 пъти по-голям, 

отколкото този на китайските им-
ператори. Трябва да отбележим, 
че древните китайски лечители не 
препоръчват да сме крайни веге-
тарианци. По-скоро те съветват да 
балансираме между растителната 
и животинска храна. Както казва 
Джу Данси, лекар от император-
ския двор на династия Юен, в иде-
алния случай количеството месна 
храна трябва да е не по-голямо от 
количеството консумирани зелен-
чуци, плодове и зърнени храни. Чай 
и само чай!

Що се отнася до приема на теч-
ности, то тук няма нищо изненад-
ващо в китайските съвети да се от-
дава предпочитание на чая. Китай 
е родината на тази напитка и пи-
енето на чай тук е традиция още 

от 4-ти век. През 8-и век Лу Ю на-
писва първата книга за тази въл-
шебна напитка. В нея той казва: 
„Леко горчив на вкус, чаят подо-
брява работата на мозъка, изгонва 
мързела, ободрява и прави погле-
да по-остър“. А Лу Тун от динас-
тия Тан е оставил съвети как пра-
вилно да се пие чаят. 

Според него на ден трябва  
да се изпиват около седем  

чашки чай. Ето какво казва той  
за всяка от тях: 

– Първата чашка чай овлажня-
ва устната кухина и гърлото; 

– Втората чашка изгонва скука-
та и самотата;

– Третата чашка кара мозъка да 
работи бързо и живо, така че без 
много усилия сме в състояние да 
напишем 5000 тома книги;

– Четвъртата чашка ни кара лес-
но да се изпотим, така че всички 
житейски проблеми напускат тя-
лото ни заедно с тези капки влага; 

– Петата чашка освежава мус-
кулите и ставите; 

– Шестата чашка ни доближа-
ва до безсмъртието; 

– А посягайки към седмата чаш-
ка чай, веднага ще усетите полъха 
на лек прохладен ветрец. 

При цялата си поетичност да-
деният откъс представлява пълно 
описание на това, което се случва, 
когато пием от тази напитка. От-
деля се слюнка, повишава се на-
строението, храната се преработ-
ва по-лесно и т. н. Но най-интерес-
но е тълкуването за седмата чаш-
ка. Китайските специалисти обяс-
няват, че изпивайки седмата ча-
ша чай, усещаме лекота, като че 
ли сме се освободили от оковите, 
които ни свързват с този обреме-
нен свят и ето, че вълшебната си-
ла вече ни води към безсмъртието.
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Дон Мейхуа: Животът в провинция 
Юннан си заслужава да се види

Време е да обновим 
гардероба си с 
пролетни дрехи

ОбществО

он Мейхуа, ро-
дом от отдале-
чено планинско 
село в окръг Ши-
диан, провинция 
Юннан, Югоза-

паден Китай, жонглира с 
две роли – на предприемач 
и влогър.

Страстта й към послед-
ното обаче привлича ог-
ромно внимание, тъй ка-
то видеоклиповете й не са-
мо възбуждат вкусовите ре-
цептори, но и предизвикват 
чувство на носталгия.

Известна като Dian- 
xixiaoge или Yunnan foodie в 
социалните медии от 2016 г.  
насам, 34-годишната жена 
вече има около 40 мили-
она онлайн последовате-
ли в Китай и в чужбина, 
а видеоклиповете й полу-
чават до 50 милиона гле-
дания всеки.

В бамбуковите гори на 
Западен Юннан тя демон-
стрира удоволствието от ря-
зането на бамбук и произ-
водството на различни про-
дукти; в полетата със захар-
на тръстика заснема тра-
диционния процес на про-
изводство на кафява захар; 
и като преплува дълбока 
вода, се потапя в радост-
та от събирането на прес-
ни омари.

„Снимам всичко, което 
отразява уникалността на 
Юннан“, казва Дон и спо-
менава първия си видеок-
лип, в който документира 
процеса на събиране и пър-
жене на бамбукови червеи. 
Тя често предпочита кратки 
видеоклипове, които са ви-
зуално завладяващи и й поз-
воляват бързо да привлече 

тново е пролет! Един от 
най-подходящите цвето-
ве за този сезон е зеле-
ният. С него можем да 
формираме един прекра-
сен свеж тоалет за сезо-

на на разцъфващия живот. Зелено-
то този сезон ще е основен цвят за 
модата в Китай. То може да се ком-
бинира с много други свежи цве-
тове, а много хора избират изцяло 
да заложат на различните нюанси 
на зеленото. В крайна сметка, та-
зи цветова комбинация носи про-
летна жизненост.

Поглеждайки назад към попу-
лярните цветове от последните три 
години, зеленото почти никога не 
отсъства с различна наситеност и 
яркост, за да интерпретира мода-
та на новия сезон. В списъка с по-
пулярни цветове за Седмицата на 
модата, която се провежда в нача-
лото на пролетта всяка година, за 

2024 г. има два вида зелено.
Единият е освежаващото зеле-

но. Въпреки че този цвят не е чес-
то срещан в популярните цветове 
за колекциите пролет-лято за по-
следните няколко години, той иде-
ално се съчетава с много други бо-
дри и натурални цветови елементи. 
Другият популярен цвят е менто-
вото зелено – много по-наситено, 
изразяващо събуждащата се при-
рода и усещането за обновление, 
което носи този прекрасен сезон.

В допълнение към самото зеле-
но, комбинацията от него и други 
цветове също е освежаваща. Тази 
година ще бъде популярна комби-
нацията от зелено и синьо, която 
е едно много ретро цветово реше-
ние. През пролетта и лятото избе-
рете синьо-зелено с по-ниска на-
ситеност, за да създадете по-мек 
ефект с полъх на пролетен бриз. 
Препоръчително е синьото да бъде 

Д

О

й, когато споделят три хра-
нения на ден.

В края на 2018 г. видео-
клиповете на Дон започват 
да се публикуват в чуждес-
транни видеоплатформи и 
социални медии, а много 
китайски студенти в чуж-
бина доброволно превеж-
дат субтитрите на видеок-
липовете на множество ези-
ци. В момента тя има над 

всяка седмица в продълже-
ние на седем години, като в 
резултат на това до момен-
та има над 600 кратки ви-
деоклипа.

„Храната не е само за 
запълване на стомаха. Тя е 
също така неразделна част 
от нашите спомени“, казва 
тя и добавя, че публиката 
обича да вижда всекиднев-
ното щастие на семейството 

си сътрудничи с фабрики 
за хранителни продукти и 
популяризира над 120 мест-
ни селскостопански проду-
кта в профилите си в соци-
алните медии.

Тя също така е използва-
ла предаването на живо, за 
да подкрепи местни дели-
катеси като оризова юфка, 
малки кафени зърна, суше-
но месо, червен чай, зелен 
боб и други храни.

Дон Мейхуа казва, че 
комбинираните дневни про-
дажби на нейните платфор-
ми достигат до 200 000 юа-
на (28 200 долара), което от 
своя страна поддържа над 

10 милиона последователи 
в чужбина.

В края на 2019 г. тя е 
поканена да говори в Окс-
фордския университет, къ-
дето споделя пътуването си 
като посланик на кухнята и 
културата на Юннан.

Дон се е посветила и на 
това да помага на повече 
селяни в Юннан да имат 
споделен просперитет. Тя 

използвано за горната част на тя-
лото, защото то е по-вписващо се 
с различните оттенъци на кожата. 
Това всъщност е универсална тех-
ника за обличане. Когато основни-
ят и спомагателният цвят са близ-
ки, изберете цвят, който е по-при-
ятелски на тена на кожата за гор-
ната част на тялото и наблегнете 
на аксесоарите, за да направите ця-
лостната визия по-координирана.

Друга неочаквана цветова ком-
бинация е зелено и лилаво, която 
може не само да създаде спокойна 
и непринудена пролет и лято, но и 
носи една специфична романтика 
и очарование.

Опитайте комбинацията от зе-
лено, носете зелено и се разходете 
сред природата. Нека усетим кра-
сотата, свежестта и ведростта на 
този сезон и в дрехите си!

1000 работни места.
„Животът в Юннан си 

заслужава да се види“, каз-
ва Дон. „Ще продължа да 
използвам фотоапарата си, 
за да улавям всичко тук, ка-
то наистина позволявам на 
света да види любимата ми 
родна провинция, а също 
така да поканя повече при-
ятели от страната и чужби-
на да посетят Юннан“.

вниманието на зрителите.
„Когато бях млада бях 

решена да напусна родно-
то си място и да търся въз-
можности в града“, казва тя.

„Въпреки това, след ка-
то се върнах от приключе- 
нията си на други места, 
открих нова страст към из-
следването и представяне-
то на красотата на родна-
та ми провинция, тъй като 
Юннан има уникална кух-
ня и богатство от специа-
литети“.

Отдадеността на Дон 
към опознаването на сел-
ските райони я кара да сни-
ма всеки ден и да публикува 
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Култура

Световният ден 
на театъра се 
отбелязва на 27 
март. Всяка година 
Международната 
театрална асоциация 
организира чествания 
по целия свят.

Т

страницата подготви  
Красимира иваНова

ази година праз-
ненствата за Све- 
товния ден на теа-
търа бяха органи-
зирани съвместно 
от Международна-

та асоциация на театъра и 
Китайската асоциация на 
театралните артисти. 

Артисти и любители 
на театъра от 35 държави 
и региони, сред които Ки-
тай, Индия, Унгария, Еги-
пет, Франция, Грузия и др. 
се събраха в град Ланфан, 
който се намира до столи-
цата Пекин, за да отбеле-
жат своя празник.

Чрез обмена  
се вдъхновява културен 

резонанс
„Световен ден на театъра 
2024 г. – диалог между ки-
тайски и чуждестранни те-
атрални професионалисти“ 
е едно от важните събития 
на тазгодишните чествания. 
Китайски и чуждестранни 
специалисти от сектора про-
ведоха задълбочен обмен на 
мнения по темите „Театъ-
рът като мост между сър-
цата на хората“, „Театърът 
като платформа за обмена 
между културите“, „Театъ-
рът като сцена за младеж-
ката жизненост“ и т. н.

В съвременния свят об-
менът и взаимното разбира-
не между цивилизациите се 
превръща в мост за укреп-
ване на приятелството меж-
ду хората от цял свят. Чън 
Юнцюан, заместник-пред-
седател на Китайската те-
атрална асоциация, смята, 
че театърът е цялостно из-
куство, което съчетава дъл-
бочината на литературата, 
хармонията на музиката, ду-
ха на танца и великолепие-
то на изобразителното изку-
ство, което е не само излия-
ние и катарзис на човешки-
те емоции, но и сплотяване 
и сублимация на колектив-
ната мъдрост, а също и бо-
гатство и съкровище на чо-
вешката цивилизация.

Според Реми Бонифасо, 
представител на Междуна-
родната театрална асоциа-
ция, артистите трябва да се 
стремят да преодоляват ба-
риерите и да откриват чо-
вешките емоционални връз-
ки и основните теми на об-
ществото и епохата. „Хората 
идват на театър, за да търсят 
духовна храна. Чрез сложни 
теми, новаторски разкази и 
авангардна естетика хората 
могат да повишат познани-
ята за себе си и за света, да 

Световният ден на театъра 2024 търси 
емоционалните връзки между нациите

сподели Ли Сяофей, прези-
дент на компания „Син-И“, 
която оперира курорта за 
международен театър в Лан-
фан, наричайки го един от 
най-успешните проекти на 
компанията.

В честванията драма-
тичният клуб „Бейгуо“ на 
Пекинския педагогически 
университет, драматична-
та трупа „Джинфан“ на 
Пекинското училище за до-
пълнително обучение, дет-
ската експериментална дра-
матична трупа Qfun и дру-
ги младежки и детски дра-
матични трупи представи-
ха прекрасни представле-
ния като „4,16 км“, „Хотел 
Сиенхън“, „Материя меди-
ка“ и др. 

Това е и първият опит 
на театралния курорт Лан-
фан като специално прос-
транство за популяризира-
не на театралните спекта-
кли сред гражданите в рам-
ките на проекта „ежедневен 
театър“. Също така е и опит 
да се претвори и интегрира 
съдържанието на театъра.

„Театърът е много по-
вече от някаква конкретна 
форма, той принадлежи на 
всички“. Тобиас Бианкони, 
президент на Международ-
ния театрална асоциация, 
заяви: „Театърът може да 
се играе в културно разно-
образна среда, което поз-
волява на хората по света 
да го преживеят на закрито 
или на открито, сред при-
родата или по улиците на 
градовете. 

Независимо дали е тра-
диционен, иновативен или 
експериментален, театърът 
може да предложи на пуб-
ликата свободата да изби-
ра различни преживява-
ния. Следователно театърът 
трябва да дестилира живо-
та, да се интегрира с живота 
и да се превърне в живот“.

разширят съзнанието си, да 
развият съпричастност и да 
запалят чувството си за со-
циална отговорност“.

Театърът демонстрира  
пресечната точка на 

културното многообразие 
Това изкуство става все 
по-вълнуващо чрез обме-
на между артистите. На га-
лата за отбелязване на Све-
товния ден на театъра арти-
сти от Чили танцуваха на 
песен на китайското етни-
ческо малцинство И, коя-
то е в списъка на немате-
риално културно наследство 
на провинция Съчуан. Кон-
цептуалният танц „Памет за 
цветята“ на френската теа-
трална трупа „Дивото аси“, 
който представя темата за 
човешката любов и операта 
„У“ „Скъсаният мост“ бяха 
представени един след друг.

След приключването на 
представлението зрителят 
Ян сподели, че като студент 
по театрално изкуство е още 
по-сигурен в бъдещата си 
творческа насока – „да раз-
казва китайската история 
чрез театъра“.

„Театърът е средство за 
мултикултурно интегрира-
не“, каза Ли Шудзиен, за-
местник-председател на Ки-
тайската театрална асоци-
ация и артист от операта 
„Ю“. Той вярва, че театъ-
рът е мост, който може да 
стигне направо до сърцето, 
и че чрез театралния обмен 
хората от различни страни 
и региони могат да разбе-
рат по-добре културите си 
и да се стремят към прия-
телство и сътрудничество. 
„Трябва да обърнем повече 
внимание на развитието и 
насърчаването на театрал-
ното изкуство и да засилим 
международния театрален 
обмен в тази област“, до-
пълни още той.

Театърът трябва  
да бъде част  

от ежедневието на хората 
„Ежедневният театър“ е 

от основните теми на ме-
роприятията на тазгодиш-
ния Световен ден на теа-
търа. Според драматурзи 
от различни страни „еже-
дневният театър“ означава 
„театър за всички“, в който 

обикновените хора могат да 
участват, да гледат и да тво-
рят, както и да се наслаж-
дават, споделят и популяри-
зират заедно с майсторите. 
Драматургията не трябва 
да се изпълнява само в теа-
три, но и в квартали, учили-
ща и други публични мес-
та, а театралното творчест-
во не трябва да се стреми 
само към грандиозни теми 
и екстравагантни постанов-
ки, а да бъде близко до все-
кидневния живот.

Именно поради позицио-
нирането като „ежедневен 
театър“, организаторите на 
тазгодишните чествания на 
Световния ден на театъра 
са избрали да ги проведат 
в курорта за международен 
театър в Ланфан, чийто ви-
ден етикет е „ежедневен теа- 
тър“. Част от него, „Само 
Сън в алени покои – зона 
на театралните фантазии“, 
представя спектакъл с ки-
тайския роман „Сън в алени 
покои“, и на тази основа по-
пуляризира сред посетите-
лите познания за наследява-
не на отличната традицион-
на култура на Китай“. Това 
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АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

преди няколко десетилетия обичайна 
картина в големите китайски гардове 
бе на множество хора, отиващи или 
връщащи се от работа с велосипеди. 
След това те бяха заменени от 
автомобили, но през последните 
няколко години на много места 
велосипедите отново излизат на 
мода. Този път много по-модерни, 
главно за спортуване или просто мода, 
предизвиквайки бум на потреблението. 

Бадминтон легенди отбелязват 100-дневното 
обратно броене до Олимпийските игри в Париж

од сянката на 
Айфеловата кула 
на 14 април не-
обикновен спек-
такъл привлече 
зрители - не сце-

на от филм, а реално съби-
ране на бадминтон кралски 
особи.

Отбелязвайки 100-днев-
ното обратно броене до 
Олимпийските игри в Па-
риж, легендите на спорта 
– китаецът Лин Дан, индо-
незиецът Тауфик Хидаят, 
малайзиецът Ли Чонг Уей 
и датчанинът Питър Гаде – 
се събраха за исторически 
благотворителен мач.

„Аз лично смятам, че 
това е безпрецедентно. В 
царството на бадминто-
на е рядкост някой няко-
га да е играл бадминтон 

П

олоездачите по централ-
ния пекински булевард 
„Чан‘ан“ са вече обичай-
на гледка всеки ден. Някои 
не се задоволяват с пре-
косяването на дългия бу-

левард или обиколка по Втория пъ-
тен кръг през уикендите, а пътуват 
ежедневно с колело за работата, дори 
разстоянието да е 15-20 км и повече.  

Проучване на Пекинския комитет 
за транспорт показва, че желанието 
на столичани за придвижване с вело-
сипеди се повишава устойчиво и ако 
през 2017 г. хората са пътували така 
50 милиона пъти, през 2021 г. са ре-
гистрирани 950 милиона пъти.

Много китайски градове си напра-
виха „зелени“ велоалеи и не е изне-
надващо, че колоезденето се превръ-
ща в популярен метод за прекарване 
на свободното време на открито. В 
почивните дни някъде дори има „ ве-
лосипедни задръствания“ по най-по-
пулярните маршрути.

Същевременно колоезденето сти-
мулира и продажбите и отдаването 
под наем на велосипеди, а някои пла-
нински и професионални модели е 
трудно да се купят или дори наемат. 

Ли Циудзю, мениджър на мага-
зин за велосипеди в град Тиендзин, 
казва, че през тази година продаж-
бите на всякакви модели велосипеди 
са се увеличили значително, с око-
ло 50% на годишна база. Г-н Джан, 
собственик на магазин за велосипеди 

К

Голямото завръщане на велосипедите 
в Китай

в пекинския район „Сичън“, обясня-
ва, че професионалните колела, чиито 
цени са около 10 000 юана (2500 ле-
ва), се продават бързо в цялата стра-
на и ако човек иска да си купи сега, 
трябва да чака три месеца, за да из-
пълнят поръчката му. Представител 
на компания за велосипеди под наем 
също казва, че бизнесът им в момен-
та е много добър. Освен в най-горе-
щите дни, велосипедите на фирмата 
са в недостиг, а за да се ползват през 
уикендите, трябва да се направи ре-
зервация много дни предварително.

Онлайн продажбите на свързани 
с велосипеди продукти също вървят 
много добре. По време на миналого-
дишните промоции на 18 юни обо-
ротът от платформата „Дзиндун“ (JD 
mall) на части за велосипеди е нарас-
нал със 100% на годишна база, на 
оборудване за носене при колоезде-
не – с 80%, на хронометри и каски – 
с повече от 300%. 

Експерти посочват, че епидемия-
та от Ковид-19 е затруднила пътува-
нията на дълги разстояния и тъй ка-
то повечето хора в големите градове 
можеха да излизат само в близките 
околности, велосипедите се превър-
наха в предпочитан избор като пре-
возно средство. 

Сун Хайбин, директор на Изследо-
вателския център за спортове на от-
крито към Пекинския спортен уни-
верситет, казва, че популяризиране-
то на колоезденето не е случайно и 

то продължава да се развива през 
последните години. Пътната инфра-
структура в много градове е подобре-
на и отговаря на нуждите на колое-
здачите. Освен това професионални-
те велосипедни състезания привли-
чат повече хора.

В последните няколко години все 
повече млади хора обръщат поглед 
към велосипедите и в китайските гра-
дове често могат да се видят цели се-
мейства, които карат велосипеди.

Уан Чанкун, председател на асоци-
ацията на велосипедистите в пекин-
ския район „Чаоян“, посочва, че бър-
зо се увеличава броят на любителите 
на този спорт – от професионалисти 
и членове на велоклубове до обик-
новени хора от всички възрасти. То-
ва допринася значително за продаж-
бите на велосипеди. А също така в 
момента колоезденето вече не е са-
мо спорт, но и средство за социал-
но общуване. Бизнесът с професио-
нални велосипеди досега имаше ма-
лък но стабилен пазар. Но с непре-
къснатото увеличение на обикнове-
ните любители, доставката на вело-
сипеди от среден до висок клас в мо-
мента е в недостиг. 

Според заместник-председателя на 
Китайската асоциация за велосипеди 
Гуо Уън‘ю е необходимо бизнесът да 
се възползва от повишения интерес 
на потребителите и да работи за раз-
ширяване на пазара и качеството на 
предлаганите продукти.

на Айфеловата кула. Зато-
ва вярвам, че това събитие 
е много специално и значи-
мо“, каза двукратният олим-
пийски шампион Лин.

Събитието, наречено 
Paris 100 Sino-French Bad- 

minton Charity Gala, беше 
инициирано от китайската 
легенда и се проведе от 17 
до 18 април.

„Днес се навършват 100 
дни до Олимпийските иг-
ри, а също така тази година 

се навършват 60 години от 
дипломатическите отноше-
ния между Китай и Фран-
ция. Надяваме се, че с мо-
ите трима приятели можем 
да използваме тази възмож-
ност да предадем олимпий-
ския и спортен дух, който 
по същество е свързан с по-
стоянство и издръжливост“, 
добави Лин.

Обсъждайки предстоя- 
щите Олимпийски игри,  
Лин изрази увереност в спо- 
собността на китайските 
бадминтонисти да спече-
лят повече от два златни 
медала. Той също така от-
беляза значителното подо-
брение във френския бад-
минтон, особено при мъже-
те единично, и пожела ус-
пех на френския отбор на 
Олимпиадата.
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итайските сате-
лити за тества-
не на комуни-
кационни и на-
вигационни тех-
нологии, „Тиен-

ду-1“ и „Тиенду-2“ са осъ-
ществили успешни експе-
рименти върху нови техно-
логии като високо надежд-
но предаване и маршрути-
зиране Земя – Луна. Теле-
метричните данни са пока-
зали, че тестовият проект  
може ефективно да подо-
бри точността на косми-
ческите кораби при опре-
деляне на лунната орбита.

Двата спътника бяха 
изстреляни заедно с ко-
муникационния сателит 

„Цюецяо-2“ на 20 март. 
На 8 април „Тиенду-1“ за-
почна да лети във форма-
ция с „Тиенду-2“. Двата 
спътника работят в нор-
мална комуникация, ста-
билна позиция и енерги-
ен баланс.

Те поставиха основа за 
провеждането на пореди-
ца от мисии за тестване на 
комуникационни техноло-
гии, като „Тиенду-2“ улови 
и изпрати обратно групови 
изображения Земя – Луна.

„Цюецяо-2“, „Тиенду-1“ 
и „Тиенду-2“ използват сил-
но елиптична лунна орби-
та, която гарантира, че ще 
се движат с минимално от-
клонение на траекторията.

а 17 април в 
храма „Фаюен“ 
в пекинския ра-
йон „Сичън“ бя-
ха открити пое- 
тичните чете-

ния „Вековен люляк“. Та-
зи година те са посветени 
на 100-годишнината от по-
сещението на индийския 
поет Рабиндранат Тагор 
в Китай.

Поетичните четения 
„Вековен люляк“ имат ня-
колко века история и дати- 

рат от времето на динас-
тия Мин (1368 – 1644). 

В тях са участвали из-
вестни китайски поети ка-
то Дзи Сяолан, Гу Тинлин, 
Гун Дзъджън и Лин Дзъ-
сю. През пролетта на 1924 
г. Рабиндранат Тагор посе-
щава храма „Фаюен“ и съ-
що оставя свои стихове под 
люляковото дърво.

На откриването на че-
тенията присъства дирек-
торът на Китайската ме-
дийна група Шън Хайсюн.

Сателити „Тиенду“ 
осъществиха успешни 
експерименти

В Пекин бяха открити 
поетичните четения 
„Вековен люляк“

В

К

централата на 
ЮНЕСКО в Па-
риж се прове-
де Междунаро-
ден симпозиум 
за идеята за вза-

имно учене между различ-
ните култури. В него участ-
ваха повече от 200 учени и 
представители на междуна-
родни организации от над 
40 страни.

Бяха разменени мнения 
по въпроса за културния об-
мен, взаимното учене и об-
щата перспектива на чове-
чеството. Организаторите 
на събитието са пресслуж-
бата на Държавния съвет на 
Китай, ЮНЕСКО и Нацио-
налната комисия на КНР 
за ЮНЕСКО. В привет-
ствието си зам.-ръководи-
телят на Отдел за публич-
ност на ЦК на ККП Джан 
Дзиенчун заяви, че Китай 

итай използва био- 
нична подвод- 
ница за наблю-
дение на расте-
жа на коралови-
те рифове в Юж-

нокитайско море и бележи 
сериозен пробив в прилага-
нето на бионично подводно 
оборудване. Постижение-
то е оглавено от екип от 
Факултета по морски нау-
ки и технологии към Севе-
розападния политехниче-
ски университет. 

Подводницата е с фор-
мата на океански скат и се 
използва от 2016 г. Основен 
фокус на екипа са изследва-
нията по растежа на кора-
лите и островните рифови 

активно практикува идея-
та за взаимно учене меж-
ду различните култури, ка-
то си сътрудничи с множе-
ство страни, включително 
и ЮНЕСКО, за постигане 
на прагматични резултати. 
„Изправени пред различни 

рискове и предизвикател-
ства, трябва да извлечем 
мъдрост от древните кни-
ги, да търсим развитие и 
иновации при наследяване 
на традицията и да укре-
пим разбирателството чрез 
обмен и сътрудничество“.

основи в Южнокитайско 
море. Досега подводницата 
е завършила над 200 задачи 
в открито море, постигайки 

технологичен пробив в при-
ложението на биомиметич-
ното подводно оборудване 
в Китай.

Международен симпозиум 
за взаимното учене между 
различните култури

Бионична подводница за 
изучаване на Южнокитайско море 

КалейдОсКОП

За Световния 
ден на книгата 
гражданите 
в Шанхай 
изпълниха 
книжарниците
С наближаването 
на Световния 
ден на книгата 
и авторското 
право в Шанхай 
се забелязва 
как много 
граждани четат в 
книжарниците и 
се наслаждават 
на щастието, 
донесено им от 
книгите.

Снимка Синхуа


